朝陽科技大學 096學年度第2學期教學大綱 Young Children Literature 幼兒文學

當期課號	8005	Course Number	8005
授課教師	張玉雪	Instructor	Chang,Yu Hsueh
中文課名	幼兒文學	Course Name	Young Children Literature
開課單位	師資培育中心(幼教學程)一A	Department	
修習別	選修	Required/Elective	Elective
學分數	2	Credits	2
課程目標	本課程內容包含兩大部分:(一)介 紹幼兒語文發展的階段與特徵; (二)結合幼兒文學之理論與實務, 進行教材與教法之活動設計;課程目 的在增進學生於幼兒語文發展之瞭解 及學習活動設計之專業能力,並期運 用於實際教學。	Objectives	The course includes (1) the introduction of children's language development and (2) design of activity related children's literature. The purpose of this course is to improve student's understanding in children's language development and their ability in designing related activities.
教材	林文寶(2005)兒童文學 台北:五 南圖書公司 林敏宜(2004)圖畫書的欣賞與應 用 台北:心理出版	Teaching Materials	Wen Bao ,Lin The Children's Literature Taipei : Wunanbooks Min Yi ,Lin The Appreciation and Application of Picture Books Taipei : Psychology Press
成績評量方式	平時成績 10% (三)分組創作與演示30% (三)幼兒文學作品欣賞與分析 30% (四)兒童繪本創作30%%	Grading	Performance in Class(including attendance, absence and discussing in class) 10% (三) group work and presentation 30% (三) 30% appreciation and analysis of preschool literature (四) preschool picture book creating 30%
教師網頁			
教學內容	1介紹幼兒文學的形式 2幼兒文學的賞析 3圖畫書的特質、價值 4圖畫書的選擇 5圖畫書在幼教課程中之運用	Syllabus	Introduce various forms of preschool literature Aappreciation of preschool literature 3The specialty. value of a picture book 4 How to choose an appropriate picture book? The application of picture book in preschool teaching courses

尊重智慧財產權,請勿非法影印。